



Referat fra møte i administrativ gruppe i Vannområde Leira-Nitelva 10.09.2025

Tid: Onsdag 10.09.2025, 11:00 – 14:00

Sted: Lillestrøm rådhus, møterom Ryen

Til stede:

Rita Romsås Fjeldberg, Ullensaker kommune
Rein Riise Dalermoen, Nannestad kommune
Kari-Anne S. Gorset, Lunner kommune
Estrella Fernandez, Akershus fylkeskommune
Knut Magnus Wold, Akershus fylkeskommune
Line Gustavsen, Daglig leder i VO, referent

Deltok digitalt:

Katarzyna Nyborg, Rælingen kommune
Guro Haug, vara Nittedal kommune
Toril Giske, Oslo kommune
Norun Reppe Bell, Lørenskog kommune

Frafall:

Leiv Ommund Knutson, Gjerdrum kommune
Birger Marøy, Lillestrøm kommune
Statsforvalteren i Østfold, Buskerud, Oslo og Akershus

Ved behov:

Trygve Rognstad, Gran kommune
Statens vegvesen

Saksliste:

Sak 13. Innkalling, dagsorden og saker til eventuelt

Det var ingen innvendinger til innkallingen, dagsorden, og det var ingen saker til eventuelt.

Vedtak: Innkalling og dagsorden godkjennes

Sak 14. Godkjenning av referat fra 11.04.2025

Det var ingen innvendinger/innspill til referatet.

Vedtak: Referatet godkjennes

Sak 15. Aktiviteter i prosjektorganisasjonen siden forrige møte

Daglig leder orienterte om aktiviteten i prosjektorganisasjonen siden sist møte.

Vedtak: Informasjonen tas til orientering

Sak 16. Informasjon fra Statsforvalteren i Østfold, Buskerud, Oslo og Akershus

Statsforvalteren deltok ikke på møtet, så saken utgikk.

Sak 17. Informasjon fra Akershus fylkeskommune

Akershus fylkeskommune orienterte om følgende:

- De jobber med å innarbeide innspill som har kommet i høringen om hovedutfordringer og planprogram
- Noen innspill er innarbeidet, noen tatt til orientering og noen er sendt til sektormyndigheten det gjelder.
- Det skal være møte i politisk utvalg 19. september og møte i vannregionutvalg 24. september. Etter det blir det møte i regional referansegruppe før dokumentene skal til politisk behandling.
- Vannregionmyndigheten jobber med å sette opp temamøter med sektormyndigheter
 - o Møte med NVE og Miljødirektoratet om vannkraft er avtalt – trolig slutten av november
 - o Avtalt møter med Statens Vegvesen om riksvei
 - Vannregionmyndigheten planlegger innspillsmøter med vannområdene og fylkeskommunene
 - Nye veier skal involveres.
 - o Behovet for temamøter vil avtales med Mattilsynet, Kystverket, Jernbanedirektoratet, Bane Nor, industriseksjonen i Miljødirektoratet og med NVE for andre påvirkninger der NVE har ansvar.
 - o Det er trolig ikke behov for temamøte med Fiskeridirektoratet.
- Oppdatering i Vann-Nett i høst - frist 31. desember.
- Desember-februar er skriveperiode for regionale plandokumenter. Skrivefrist for høringsdokumentene er tidlig mars.
- Behandles i utvalg i mars-april.
- 1 juli - 31. 12 høringsperiode for tiltaksprogram og vannforvaltningsplan.
- Alle legger inn tiltak innenfor sine ansvarsområder – vannområdene legger inn tiltak i samarbeid med kommunene.
- Miljømålene skal vurderes.

Vedtak: Informasjonen tas til orientering

Sak 18. Orienteringer

01 Innkjøp av undervannsdrone sammen med VO Øyeren

- Vannområdene har gått sammen om å kjøpe en god undervannsdrone. Vi hadde midler igjen på et prosjekt og fikk tillatelse av Statsforvalteren til å omdisponere midlene.
- Fint hvis alle kan tenke litt på hva vi kan benytte dronen til i 2026.

02 Innkjøp/tillaging av rigger med GoPro-kamera sammen med VO Øyeren

- Vi har fått laget to rigger og det er kjøpt inn to GoPro-kameraer. Vannområde Øyeren har flere til seg. De låner per nå våre, og vi kan også låne fra dem om vi trenger flere enn to.
- Riggene kan benyttes til å filme under vann, for eksempel edelkreps.
- Det er flere aktuelle steder for oss å prøve å fange edelkreps på film.
- Fint om alle kan tenke litt på aktuelle bruksområder for riggene i 2026.

03 Vassdragsovervåking på anbud

- Innkjøpsavdelingen har gått med på en avtale som blir 2+1+1+1+1+1 år.

- Det er gjennomført møte med Lunnerkommune, resten av kommunene vil bli kontaktet snarlig for å sette opp møter for å gå igjennom hva som skal overvåkes fremover.

04 Rentemidler

- Vannrådet har aldri mottatt rentemidler for midlene vi har stående på fond. Dette blir nå endret noe som betyr at vi i 2025 får ca. 150 000 kr i rentemidler på hovedkonto.

05 Aktuelle seminarer fremover

- 24.09.25 [Ny gjødselbrukforskrift og bærekraftig bruk av fosfor](#)
- 06.10.2025 [Fra innsjø til hav – kan nitrogenet håndteres bedre i vannforvaltningen?](#)
- 21.-22.10.2025 [Seminar om myrrestaurering](#)
- 23.10.2025 Kurs om [Vannforskriften og arealplanlegging](#) Holth&Winge
- 11.11.2025 [Nasjonalt seminar – Restaurering av vassdrag og våtmark](#) (på Ås)
- 11.11.2025 [Konsekvensutredninger for klima og miljø](#) (webinar Miljødir.)

06 Tidligere seminarer

- 24.04.2025 [Sikring av bekkekanter med bruk av trestokker](#) (Naturbasert sone)
- 28.04.2025 [Overløpsdrift](#) (Vannforeningen)
- 29.04.2025 [Hvordan ivareta vannmiljøet i arealplanleggingen](#) (Miljødirektoratet)
- 26.05.2025 [Lekkasjereduksjon i norske vannverk](#)
- 28.05.2025 [Shaping the Future of Water Management in Europe](#)
- 11.06.2025 [Bare å stupe uti – klimatilpasset overvåking, beredskap og forvaltning av vannressursene](#)
- 19.06.2025 [Restaurering og fjerning av vandringshindre i Vangselva](#) (Naturbasert sone)

Vedtak: Informasjonen tas til orientering

Sak 19. Prosjekter 2025 og prosjektøkonomi

Daglig leder gikk igjennom årets ulike prosjekter og hvordan fremdriften og foreløpige resultater er i de ulike prosjektene. Prosjektøkonomien ble gjennomgått under sak 21.

Vedtak: Informasjonen tas til orientering

Sak 20. Planprosess for oppdatering av vannforvaltningsplan og tiltaksprogram

Akershus fylkeskommune hadde orientert om prosessen så det ble orientert om hva som blir kommunenes rolle i prosessen:

- Påvirkninger må gjennomgås og spilles inn til Statsforvalter
- Nye tiltak må legges inn i Vann-Nett, det er ikke mulig å videreføre gamle tiltak. Det jobbes med en mulighet for å kopiere tiltak.
- Miljømål må vurderes – Vannregionmyndigheten oppdaterer miljømålene.
- Daglig leder vil innkalle til kommunevise temamøter.

Vedtak: Daglig leder vil ta kontakt med hver enkelt kommune og fagområde for å avtale møter.

Sak 21. Forslag til budsjett 2026

Daglig leder gikk igjennom forslag til budsjett for 2026 for hovedkonto og overvåkingskonto. Det er stor usikkerhet rundt kostnadene til vassdragsovervåking i 2026 da både overvåkingsprogrammet for kjemisk-fysiske parametere og biologisk overvåking skal ut på anbud. Prøvetagningsprogram er per nå ikke fastsatt. Daglig leder har estimert kostnader, disse ligger trolig noe høyt. Det vil bli sendt ut oppdatert estimert budsjett når prøveprogrammene er fastsatt.

Prosjektregnskap for prosjekter i 2025 og budsjettforslag for prosjekter i 2026 ble også gjennomgått.

Vedtak:

1. Forslag til budsjett for hovedkonto og overvåkingskonto i 2026 tas til orientering.
2. Budsjett for 2026 vil bli behandlet på neste møte i administrativ gruppe, før novembermøte i vannområdets styringsgruppe.

Sak. 22 Møteplan

Det er behov for et møte før styringsgruppemøte i november. Daglig leder vil derfor sende ut en doodle i etterkant av møtet for å fastsette dato for møte i midten av november.

Vedtak: Møtedato fastsettes i etterkant av møtet.